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§ 109 Val av justerare 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden utser Linda Obiedzinski (M) att justera dagens protokoll. 
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§ 110 Information från förvaltningen 2024 

FSKF-2024-4786 
 
Sammanfattning 
Ann-Mari Ek, revisionsdirektör, presenterar revisionens uppdrag tillsammans med Göran 
Hellberg och Claes Carlsson från revisorskollegiet. 
 
Serene Rosberg, förvaltningsdirektör, informerar nämnden om följande: 
 

• Ett platserbjudande har skickats ut för avgiftsfri allmän förskola till ett urval av 
barn som nyligen kommit till Malmö. Att skicka ut platserbjudanden är en del av 
uppdraget - ”förskola för fler barn”. Utfallet av detta kommer redovisas senare.  

• Inför sommaren är förskolornas sammanslagningar klara. Även förvaltningens 
stödfunktioner har en planering och beredskap. 

 
Ulrika Dahlberg, rektor i utbildningsområde C, fyller i att varje rektor planerar inom ramen 
för sitt rektorsområde. Förutom att rektor vägleds av att barnen ska få en kontinuitet med 
trygga pedagoger när rektor väljer vilka förskolor som ska vara öppna, tas det hänsyn till 
förskolans lokaler och utemiljöer, genom att förskolorna med de bästa inne-och 
utemiljöerna hålls öppna. Vid sammanslagning tas även hänsyn till förskolan geografiska 
läge för att det inte ska bli för långa avstånd mellan förskola och hem, liksom förskolans 
förutsättningar att erbjuda en näringsrik och god kost för barnen. 
 
Serene Rosberg informerar därefter om att kommunstyrelsen beslutade om att tillföra 91 
miljoner till de tre skolnämnderna i förra veckan. Detta är en engångssumma för 2024 och 
förvaltningen kommer, efter att kommunfullmäktige tar det formella beslutet och fördelat 
pengarna, se över hur de 31 miljonerna som är aktuella att tilldelas förskolenämnden kan 
nyttjas på bästa sätt. 
 
Det är en utmaning när medel tillskjuts sent på året, men en tanke är att förvaltningen 
kan använda delar av medlen till inköp av ett 1000-tal datorer som inte håller måttet inför 
uppdatering av Windows 11, som medför att datorerna måste bytas ut. Det handlar om en 
kostnad på 10-15 miljoner. Dessa dator finns framför allt i verksamheterna. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av informationen. 

Beslutsunderlag 
• Presentation Revisionen FSKN 240612 
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§ 111 Information rörande uppföljning kring förvaltningens arbete och 
insatser för att motverka hedersrelaterat våld och förtryck i Malmös 
förskolor 

FSKF-2024-3366 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden informeras kring förvaltningens arbete för att motverka hedersrelaterat 
våld och förtryck i Malmös förskolor. 
 
Förskoledirektör Serene Rosberg ger nämnden en statusuppdatering på området: 
 
Dialog och uppföljning av plan för kompetensutveckling, orosanmälningar och sekretessregler i varje 
utbildningschefs ledningsgrupp (rektorer).  

• Merparten av rektorerna har systematiserat arbetet kring heder och 
orosanmälningar i sina årshjul och avsatt tid för att fortsätta fördjupa det 
förebyggande arbetet mot hedersrelaterat våld och förtryck inför läsåret 
2024/2025. 

• Ett flertal rektorer har skapat strukturer för att mötas regelbundet i 
rektorsgruppen och föra en dialog kring frågan om heder.  

• Ett flertal rektorer planerar att specifikt följa upp arbetet med heder i samband 
med arbetet med planen mot diskriminering och kränkande behandling (PDK). 
Hela område B kommer att ha förskolans värdegrund och uppdrag (normer och 
värden) som prioriterat utvecklingsområde kommande läsår. 

• Rektorerna har samtalat kring formerna för att göra det förebyggande arbetet 
kring hedersrelaterat våld och förtryck till en ”naturlig” del av det systematiska 
arbetet kopplat till normer och värden.   

 
Kommunikationsinsats kopplats till befintligt stödmaterial och de stödresurser som finns tillgängliga från 
båda förvaltningar 

• En processbild för hantering av orosanmälan på ASF är framtagen för 
information och utbildning.   

• Flera rektorer har tillsammans med ASF, haft särskilda informationsinsatser på 
sina förskoleenheter gällande orosanmälningar genom att man bjudit in 
socialsekreterare för information och dialog.  

• Förskolorna arbetar fortsatt med att ta del av stödmaterialet mot hedersrelaterat 
våld och förtryck på Komin (föreläsningar, case och diskussionsfrågor).  

• En del rektorsledningsgrupper har fortsatt diskutera hedersrelaterat våld och 
förtryck utifrån material från ASF:s Resursteam heder.    

• Rektorerna arbetar med att revidera underlaget för introduktionssamtal med 
vårdnadshavare. De har även gjorts en plan för att uppdatera inskolningsmaterial 
och föra in information om hedersrelaterat våld och förtryck samt orosanmälan 
till socialtjänsten i detta. Själva materialet kommer att revideras under hösten.  

 
Genomlysning av orosanmälningar som gjorts under 2023. Arbetet har skett i samverkan med 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen. 
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• Inför junisammanträdet har nämnden fått del av förvaltningens granskning av 
orosanmälningar som inkom under 2023. 

 
Implementera modellen Trygga barnet i samtliga förskolor. 

• Flera förskolor arbetar med att implementera samverkansmodellen Trygga barnet 
i enlighet med den plan som delgavs vid förra nämnden. Det sker ett pågående 
arbete med att koppla ihop frågan om hedersrelaterat våld och förtryck med 
Trygga barnet. 

 
Övriga kompetenshöjande insatser kring hedersrelaterade frågor på förskolorna 

• Det sker insatser på flera förskolor för att öka förståelsen för den 
professionsstyrda värdegrunden genom att skapa gemensamma 
överenskommelser utifrån relationell pedagogik, normkritiskt förhållningssätt 
och barnkonventionen.  

• Senaste månaden har all personal i vissa områden arbetat med frågeställningar 
kopplat till normer och värden med fokus på heder utifrån EPA-modellen 
(enskilt-par-alla).   

• Pedagoger deltar i kompetensutvecklingsinsatsen International Child 
Development Programme, ICDP (Vägledande samspel) vilket kommer att bidra 
till en djupare förståelse kring pedagogens roll i relationsarbetet med barnen, och 
vad i de olika relationerna pedagogerna behöver arbeta med. Detta bidrar till ett 
gemensamt förhållningssätt och en samsyn på området.   

• I ett av rektorsområdena har en av förvaltningens psykologer hållit föreläsningar 
för medarbetarna kring svåra samtal kopplat till hedersrelaterat våld och förtryck. 

• Förskolorna har uppdaterat och aktualiserat introduktionsmaterial för barn och 
familjer utifrån att stärka relationer mellan vårdnadshavare och pedagoger, för att 
skapa förtroendekapital inför svåra samtal.   

• Förskolorna arbetar med att se över innehåll, form, analys och uppföljning av 
barnkonferenserna, för att skapa bättre förutsättningar att tidigare få syn på barn, 
eller barngrupper, i behov av stödinsatser.   

 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av informationen. 
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§ 112 Genomlysning av orosanmälningar för 2023 

FSKF-2024-2190 
 
Sammanfattning 
En genomlysning av förskolornas orosanmälningar under 2023 har genomförts. Under 
2023 inkom till arbetsmarknads- och socialförvaltningen 337 orosanmälningar från 
förskoleförvaltningen. Orosanmälningarna 2023 berörde i störst utsträckning uppgifter, 
ofta från barnet själv, om att hen utsatts för våld i hemmet eller bevittnat våld mellan 
anhöriga. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner redovisningen. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Genomlysning av orosanmälningar 

för 2023 
 

8



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 113 Budgetskrivelse 2025 

FSKF-2024-380 
 
Sammanfattning 
Förskoledirektör Serene Rosberg inleder ärendet, därefter tar Anna Pettersson Gustafsson, 
controller, vid och sammanfattar skrivelsen. 
 
Förskolenämndens budgetskrivelse inleds med en beskrivning av de tre 
utbildningsnämndernas gemensamma arbete för en likvärdig utbildning. Därefter beskrivs 
händelser och förändringar i omvärlden som väntas påverka nämndens förutsättningar, 
samt behovet av gemensamt arbete i staden för att stärka arbetet för Malmös barn. I en 
andra del av budgetskrivelsen presenteras nämndens arbete med att utveckla en förskola 
med god och likvärdig kvalitet och samverkan med andra nämnder, myndigheter och 
civilsamhälle för likvärdiga uppväxtvillkor.  
 
Förskolenämnden står inför strukturella utmaningar år 2025 där konsekvenserna av ett 
minskande barnantal i kombination med ökade lokalkostnader och lägre statsbidrag väntas 
innebära ansträngda förutsättningar för nämndens verksamhet. Detta samtidigt som arbetet 
med att stärka kvaliteten och likvärdigheten för barnen i Malmö behöver ges 
förutsättningar för kontinuitet och fortsatt utveckling. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner Budgetskrivelse 2025 med bifallna tilläggsyrkanden och 
översänder den till kommunstyrelsen. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 1. 
 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Greta Rafstedt (M) reserverar sig till 
förmån för bifall till eget yrkande 2, bilaga 2. 
 

Yrkanden 
Linda Obiedzinski (M) inkommer med två tilläggsyrkanden: 
 
Yrkande 1: Att, på lämpligt ställe, lägga till följande skrivelse: 
"Förskolenämnden vill poängtera att förskolans höga lokalkostnader och beräknade 
internhyra alltför ofta är en konsekvens av omständigheter som inte i nuvarande 
omfattning bör åläggas förskolenämnden. Förskolenämnden vill även poängtera att det är 
problematiskt att förskolenämndens lokalkostnader konstant ökar på grund av för 
förskolenämnden icke påverkansbara omständigheter.” 
 
Yrkande 2: Att, på lämpligt ställe, lägga till följande skrivelse: 
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"Under juni månads kommunstyrelsesammanträde beslutade kommunstyrelsens att föreslå 
kommunfullmäktige att ”tillfälligt tillföra förskolenämndens kommunbidragsram 31 
miljoner kronor”, efter att förskolenämnden i januari beslutat att tillskriva 
kommunfullmäktige om att tillföra ytterligare medel till förskolenämnden, motsvarande en 
uppräkning av grundersättningen från 2,3% till 3,7%. Kommunfullmäktiges sammanträde 
där slutgiltigt beslut om ytterligare medel ligger i tid efter att beslut om denna 
budgetskrivelse antas av förskolenämnden, men förskolenämnden välkomnar 
kommunstyrelsens beslut om att föreslå kommunfullmäktige att tillföra efterfrågade medel. 
Förskolenämnden vill dock poängtera att tillfälliga medel under 2024 inte kommer påverka 
budgeten för 2025, och menar att motsvarande belopp kommer behöva arbetas in i ramen 
för 2025 för att kommande år uppnå en budget i balans samt säkerställa en förskola med 
hög kompetens, goda arbetsvillkor och likvärdighet för alla barn." 
 
Därefter inkommer Nina Jakku (V) med två tilläggsyrkanden: 
 
Yrkande 1: På sida 14 under rubrik Språkutvecklande arbete: 
Att till meningen ”Arbetet handlar primärt om att skapa förutsättningar för 
läroplansuppdraget och förskolans arbete med att stimulera barnen i deras språkutveckling” 
lägga till ”i vilket modersmålsstöd ingår” 
 
Yrkande 2: På sida 17 under rubrik Kommunbidrag: 
Att sist i stycket innan andra frågan lägga till meningarna: Av dessa anledningar är det av 
yttersta vikt att nämnden fullt ut kompenseras för pris- och löneökningar samt att de höjda 
ambitionerna och kraven som huvudmannen åläggs, möts med stärkta ekonomiska resurser 
i kommunbidragstilldelningen. I sin helhet bör verksamhetens kvalitet kunna stärkas och 
inte enbart bibehållas. 
 
Zinaida Kajevic (S) yrkar bifall till Nina Jakkus (V) båda tilläggsyrkanden. 
 
Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) båda 
tilläggsyrkanden. 
 
Linda Obiedzinskis (M) yrkar bifall till Nina Jakkus (V) andra yrkande. 
 
Peter Johansson (S) begär ajournering, vilket nämnden instämmer i. 
 

Ajournering 
Mötet ajourneras kl. 10:10-10:30. 
 

Yrkanden fortsättning 
Peter Johansson (S) yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) första yrkande och avslag till 
hennes andra yrkande. 
 
Nina Jakku (V) yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) första yrkande och avslag till 
hennes andra yrkande. 
 

10



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Zinaida Kajevic (S) inleder med att föreslå en propositionsordning som 
innebär att nämnden först tar ställning till budgetskrivelsen, sedan tilläggsyrkandena var 
och ett för sig. Nämnden godkänner föreslagen ordning. 
 
Zinaida Kajevic (S) frågar således först nämnden om den godkänner budgetskrivelsen, 
vilket den gör. 
 
Sedan frågar Zinaida Kajevic (S) om nämnden bifaller Nina Jakkus (V) första yrkande om 
att lägga till en text om modersmålsstöd under rubriken Språkutvecklande arbete. 
Ordföranden finner att nämnden godkänner yrkandet. 
 
Därefter frågar Zinaida Kajevic (S) om nämnden bifaller Nina Jakkus (V) andra yrkande, 
som innebär att avsnittet under rubriken Kommunbidrag ska kompletteras med en text om 
att nämnden bör kompenseras med stärkta ekonomiska resurser till följd av pris- och 
löneökningar och de höjda ambitionerna och krav som huvudmannen åläggs. Ordföranden 
finner att nämnden även ställer sig bakom detta yrkande. 
 
Sedan behandlar Zinaida Kajevic (S) tilläggsyrkandena från Linda Obiedzinski (M) och 
inleder med att konstatera att samtliga partier har ställt sig bakom det första yrkandet som 
handlar om att lägga till en text om att förskolans höga lokalkostnader och beräknade 
internhyra alltför ofta är svåra för förskolenämnden att påverka och att de är en 
konsekvens av omständigheter som inte i nuvarande omfattning bör åläggas 
förskolenämnden. Ordföranden frågar om nämnden bifaller yrkandet, vilket den gör. 
 
Därefter frågar ordföranden hur nämnden ställer sig till Linda Obiedzinskis (M) andra 
yrkande och finner att nämnden avslår det. 
 
Zinaida Kajevic (S) konstaterar att nämnden godkänner budgetskrivelsen med bifallna 
tilläggsyrkanden. 
 
Slutligen frågar Zinaida Kajevic (S) om budgetskrivelsen kan översändas till 
kommunstyrelsen, vilket nämnden instämmer i. 
 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Budgetskrivelse 2025 
• Förslag till Budgetskrivelse 2025 
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Bilaga 1        
     

 

Reservation 
 

 
Budgetskrivelse 2025 
 

Ärende 5 - FSKF-2024-380 
 

Sidan 17 i budgetskrivelsen. Kommunbidrag. Så yrkades det att lägga till. 

Av dessa anledningar är det av yttersta vikt att nämnden fullt ut kompenseras för pris- och 
löneökningar samt att de höjda ambitionerna och kraven som huvudmannen åläggs, möts med 
stärkta ekonomiska resurser i kommunbidragstilldelningen. I sin helhet bör verksamhetens 
kvalitet kunna stärkas och inte enbart bibehållas. 

Sverigedemokraterna ställer sig bakom detta yrkande i sin helhet. 

Förskolan är viktig för ett barns utveckling. Många förskolor i staden gör ett utmärkt arbete med 
barnen. Det är av yttersta vikt att detta arbete kan fortsätta och även utvecklas. Att spara på 
förskolan är inte rätt väg att gå. Vi ser med viss oro på utvecklingen med ökade lokalkostnader 
och de närmsta åren med minskade barnkullar. Det finns en risk att det kan tvingas fram 
besparingar på förskoleverksamheten i Malmö. Arbetet med en likvärdig förskola måste även det 
gå framåt då den inte är likvärdig idag. Satsningen på nya lokaler är något som vi ställer oss 
bakom, men vi är fullt medvetna om att kostnaderna för de nya lokalerna är höga, framförallt de 
första åren. Att höja kvalitén på lokalerna är viktigt för verksamheten. 

Att satsa på personalen är viktigt, det måste finnas möjlighet för personalen att utvecklas och öka 
sin kompetens. Även detta har ett pris men är inte något som det skall sparas in på, utan är 
nödvändiga satsningar som behöver genomföras så att verksamheten kan utvecklas. Detta är 
några av de anledningar till att Sverigedemokraterna väljer att reservera sig mot beslutet att inte 
bifalla yrkandet. 

Förskolenämnden 2024-06-12 
 

Michael Hård af Segerstad (SD) 

Berit Eskilsson (SD) 

Med instämmande av: 

Arian Bagher (SD) 

Linda Nordin (SD) 

12



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 114 Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2024 

FSKF-2024-383 
 
Sammanfattning 
Moa Morin, enhetschef på kvalitet och utveckling, inleder med en kort dragning om 
ärendet. 
 
Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2024 är en del i det systematiska 
kvalitetsarbetet och ett underlag som bidrar till huvudmannens övergripande uppföljningar, 
analyser och planering. I rapportens första del redovisas nyckeltal som kan kopplas till 
förskolornas förutsättningar att genomföra kärnuppdraget. I den andra delen undersöks 
hur nyckeltal som beskriver barns närvaro och barngruppernas storlek kan användas för att 
öka huvudmannens kunskap om förskolornas strukturella förutsättningar. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2024.  
 
2. Förskolenämnden översänder Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2024 till 
kommunstyrelsen för kännedom. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Greta Rafstedt (M) inkommer med ett 
särskilt yttrande, bilaga 3. 
 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 4. 
 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 
5. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Lägesbedömning - förutsättningar 

och tema 2024 
• Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2024 
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Bilaga 4       
    

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 06 - FSKF-2024-383 Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2024 
 

Sverigedemokraterna måste återigen poängtera problematiken med strukturersättningen. Den är 
motsägelsefull då det i praktiken innebär att vissa förskolor får mer pengar än andra utifrån 
socioekonomiska förutsättningar. Förskolan bör vara likvärdig och strukturersättning baserad på 
socioekonomiska förutsättningar bör avvecklas.  
 
Sverigedemokraterna ämnar också kommentera att Malmö fortsatt är i topp gällande storlek av 
barngrupper, när att vara lågt är önskvärt. Det är oroande att vi ligger över Göteborg, Stockholm 
och riket generellt. Detta kombinerat med att Malmö också har brist på kompetent personal i 
form av förskollärare gör det hela värre.  

Angående den sista delen så tycker Sverigedemokraterna givetvis det är bra att barn går i 
förskolan. Men det får inte problematiseras allt för mycket när föräldrar väljer att inte placera 
deras barn på förskolan. Det har man rätt att inte göra och med förslag (på riksplan) om tvång 
måste Sverigedemokraterna poängtera problematiken med det med. Vidare oroas vi för hur man 
skulle lösa det. Är svaret ytterligare strukturersättning? För det kan vi inte gå med på.  

 

 

Förskolenämnden 2024-06-12 
 

Michael Hård af Segerstad (SD) 

Berit Eskilsson (SD) 

 

Med instämmande av 

Arian Bagher (SD) 

Linda Nordin (SD) 
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Bilaga 5        
         
  

Särskilt yttrande 
 

Ärende nr 6. Lägesbedömning – förutsättningar och tema 2024  
 
I ärendet fick nämnden ta del av en lägesbedömning.  

Vi ser med samma oro som Sveriges lärare på hur barngruppernas storlek växer. Vänsterpartiet 
har till Kommunfullmäktige lämnat in en motion om reglering av barngruppernas storlek, som till 
stora delar följer det förslag som Sveriges lärare lyfter. Detta föranledde att vi i ärendet inte 
yrkade något gällande barngruppernas storlek.  

 

Förskolenämnden 2024-06-12  
 

Nina Jakku 

Ana Maria Stuparich 
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§ 115 Uppdrag från förskolenämnden om utvärdering av förskollärares 
arbetstid, planeringstid och arbetsförhållanden 

FSKF-2024-5512 
 
Sammanfattning 
Annika Niehoff, avdelningschef för HR, håller en kort dragning om ärendet. 
 
På uppdrag av förskolenämnden har en rapport tagits fram när det gäller utvärdering av 
förskollärares arbetstid, planeringstid och arbetsförhållanden. Rapporten innehåller en 
beskrivning av utvärderingar och utredningar om förskollärares förutsättningar och 
arbetsvillkor som är relevanta i nämndens utvecklingsarbete. Vidare beskrivs arbetet inom 
ramen för kollektivavtalet HÖK 24 vilket är basen för utveckling och uppföljning. 
Rapporten avslutas med utvecklingsområden i det vidare arbetet och det konstateras att det 
sker ett systematiskt arbete med utvärdering som kan ligga till grund för stärkta 
förutsättningar för förskollärarna i Malmö stads förskolor.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner redovisningen. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Greta Rafstedt (M) inkommer med ett 
särskilt yttrande, bilaga 6. 
 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 
7. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Uppdrag från förskolenämnden om 

utvärdering av förskollärares arbetstid, planeringstid och arbetsförhållanden 
• Rapport om utvärdering av förskollärares arbetstid planeringstid och 

arbetsförhållanden 
• Bilaga 1 Statistik 
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Bilaga 7        
         
  

Särskilt yttrande 
 

FSKF-2024-5512 
Förskolenämndens sammanträde 240612 
Ärendenummer 7 
 
Rapporten visar att det behövs stora förbättringar i förskolan och förskollärarnas arbetstid, 
planering och arbetsförhållanden. 
Vänsterpartiet vill som särskilt yttrande framhålla att de nödvändiga förbättringarna inte kan 
uppnås utan ett kraftigt ekonomiskt tillskott. 
 

Förskolenämnden 2024-06-12  
 

Nina Jakku 

Ana Maria Stuparich 
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§ 116 Uppdrag från förskolenämnden att utreda behovet av samtliga 
tjänster på en förvaltningsövergripande nivå 

FSKF-2024-5552 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har gett förvaltningen i uppdrag att utreda behovet av samtliga tjänster 
på en förvaltningsövergripande nivå, i syfte att utreda möjligheterna för färre 
tjänstepersoner till förmån för fler förskollärare och mer pengar ut till verksamheterna. 
 
Förskoleförvaltningens uppdrag är att genomföra de beslut som förskolenämnden fattar 
utifrån reglementet, och förse nämnden med uppföljningar, utredningar och 
beslutsunderlag som nämnden efterfrågar och beslutar om. Ansvarig för förvaltningens 
organisation är förskoledirektören och tillika skolchef.  
 
Förvaltningens bedömning är att en lägre andel tjänstepersoner i stödfunktions-
avdelningarna riskerar att få negativa konsekvenser för förskolorna i form av minskat 
administrativt stöd. Vidare är det av vikt att fortsatt arbeta för att säkerställa processer som 
möjliggör att förvaltningens samlade resurser riktas utifrån prioriterade behov i syfte att nå 
en likvärdig kvalitet i stadens förskolor. 
 
Förvaltningen utvärderar löpande under året verksamhetens utfall, tillkommande uppdrag, 
avvecklingar och andra mer ingripande förändringar för att säkerställa att organisationen är 
resurssatt på bästa sätt utifrån förvaltningens uppdrag och nämndens ansvar. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner redovisningen.  
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Linda Obiedzinski (M), Jan-Eric Johansson (M) och Greta Rafstedt (M) inkommer med ett 
särskilt yttrande, bilaga 8. 
 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Berit Eskilsson (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 9. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240614 Utredning gällande behovet av 

samtliga tjänster på en förvaltningsövergripande nivåällande behovet av samtliga 
• Rapport förvaltningsövergripande tjänster 
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Bilaga 9       
    

 

Särskilt yttrande 
 
Förskolenämnden 
FSKF-2024-5552 

 

Uppdrag från förskolenämnden att utreda behovet av samtliga tjänster på en 
förvaltningsövergripande nivå. 

 

Förskolenämnden har gett förvaltningen i uppdrag att utreda behovet av samtliga tjänster på en 
förvaltningsövergripande nivå, i syfte att utreda möjligheterna för färre tjänstepersoner till förmån 
för förskollärare och mer pengar till verksamheterna.  

 

Vi Sverigedemokrater finner det mycket märkligt att förskolenämnden utreder sig själv och inte 
tar hjälp externt utifrån. Det är viktigt med en oberoende utredning då detta både höjer 
trovärdigheten och seriositeten. 

 

 

Förskolenämnden 2024-06-12  
 

Michael Hård af Segerstad (SD) 

Berit Eskilsson (SD) 

 

Med instämmande av 

Arian Bagher (SD) 

Linda Nordin (SD) 

23



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 117 Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - Utökad 
kontroll av uppgifter i belastningsregistret 

FSKF-2024-5763 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har fått möjlighet att yttra sig över rubricerad promemoria 
U2024/01028. Förskoleförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande där 
förvaltningen föreslår att förskolenämnden ställer sig positiv till förslaget. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Remiss angående Remiss 

Utbildningsdepartementet - Utökad kontroll av uppgifter i belastningsregistret 
• Förslag till yttrande över Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - 

Utökad kontroll av uppgifter i belastningsregistret 
• Remiss Utbildningsdepartementet - Utökad kontroll av uppgifter i 

belastningsregistret 
• Utökad kontroll av uppgifter i belastningsregistret 
• Följebrev Remiss Utbildningsdepartementet - Utökad kontroll av uppgifter i 

belastningsregistret, STK-2024-682 
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§ 118 Intern kontroll - Artificiell intelligens (AI) 

FSKF-2024-4788 
 
Sammanfattning 
Intern kontroll - Artificiell intelligens (AI) är en kommungemensam intern kontroll-
granskning, som syftar till att undersöka beredskapen i nämnder och bolag att hantera hot 
och utnyttja möjligheter med AI. 
 
Av resultatet framgår att förskolenämnden inte använder sig av AI-lösningar i nämndens 
system. Det finns därför exempelvis inga strategier eller arbetssätt specifikt för AI inom 
förskoleförvaltningen. Förskolenämnden ser gärna att stadskontoret tar fram 
stadsgemensamma riktlinjer och andra styrdokument för användandet av AI i staden. Det 
finns ett behov av att ta ett gemensamt grepp på området. 
 
Förskolenämnden följer utvecklingen av AI ur flera perspektiv. Det är för tidigt att i 
nuläget bedöma vilken roll AI kommer att spela för förvaltningens pedagogiska och 
administrativa arbete. Förskolenämnden ser ett behov av att ta tillvara på potentialen med 
AI, som ett led i att minska administration till förmån för att stärka stödet till förskolorna 
och servicen till Malmös invånare. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden återremitterar granskningen för att den ska kompletteras med 
ytterligare risker och potentialer som kan finnas med användningen av AI. 
 

Yrkanden 
Linda Obiedzinski (M) yrkar på att ärendet ska återremitteras för att kompletteras med 
ytterligare risker och potentialer som kan finnas med användningen av AI. 
 
Peter Johansson (S) säger att han ställer sig bakom Linda Obiedzinskis (M) förslag om 
återremiss. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Zinaida Kajevic (S) frågar om nämnden är redo att gå till beslut och om 
nämnden vill besluta om återremiss. 
 
Zinaida Kajevic (S) konstaterar att nämnden har återemitterat ärendet i samförstånd. 
 
 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Intern kontroll - Artificiell intelligens 

(AI) 
• Uppfoljning av IK-plan 2024 - AI- artificiell intelligens 
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§ 119 Ansökan om lokalanskaffning genom investering av till- och 
ombyggnation gällande Klövervallens förskola inom fastigheten 
Kronofogden 1 

FSKF-2024-3195 
 
Sammanfattning 
Inom fastigheten Kronofogden 1 i Rosengård bedrivs idag Klövervallens förskola.  
Till- och ombyggnation av förskolan är planerad för en ökning av 80 platser till totalt 150 
platser. Byggstart är planerad till juni 2025 med slutbesiktning januari 2027. Hyresvärden är 
Stadsfastigheter, Serviceförvaltningen.  
 
Beräknad total utgift är 77,2 mkr, beräkningsår 2024. Beräknad internhyra för år 1 inklusive 
ombyggnad, tillbyggnad och befintlig internhyra är 6,1 mkr/år, vilket innebär ca 40 700 
kr/plats.  
 
För genomförande av projektet behöver verksamheten i lokalerna evakueras, för att möta 
tidplanen behöver evakuering ske senast april 2025. Arbete med evakueringslokal är 
pågående och bygglov är inskickat.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden beslutar att kostnaden ryms inom tilldelat kommunbidrag. 
 
2. Förskolenämnden ansöker om godkännande av lokalanskaffning avseende tillbyggnation 
och ombyggnation av förskola inom fastigheten Kronofogden 1, till en beräknad total 
utgift om 77,2 mkr hos kommunfullmäktige.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 
10. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Ansökan om lokalanskaffning genom 

investering av till- och ombyggnation gällande Klövervallens förskola inom 
fastigheten Kronofogden 1 

• Beslut om lokalanskaffning genom investering ny- och ombyggnation gällande 
Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1 

• Barnkonsekvensanalys Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
• Översiktsplan Friyta Klövervallens förskola KRONOFOGDEN 1 
• Bilder tillbyggnad Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
• Detaljplan PL852 
• Fasad Hus A, D Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö 
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• Karta och lokalisering Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
• Livkostnadsanalys och hyresberäkning Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 

240514 
• Lantmäteriet fastighetsreglering Kronofogden 1 
• Markplaneringsplan Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
• Planritning med areasammanställning Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
• Upplåtelseavtal parkeringsplatser Klövervallens fsk på Rosengårds IP 
• Stadsbyggnadsnämndens Riktlinjer Friytor vid förskolor och skolor 
• Översiktsritning plan 1-3 Klövervallens fsk KRONOFOGDEN 1 
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Bilaga 10        
         
  

Särskilt yttrande 
 

Ärende nr 11. Ansökan om lokalanskaffning genom investering av till- och 
ombyggnation gällande Klövervallens förskola inom fastigheten Kronofogden 1  
 
Den planerade ombyggnationen av förskolan i ärendet är välkommen. Förskolan i sin färdiga 
form kommer dock att vara stor, avsedd för 150 barn. Vi har ännu inte fått något 
kunskapsunderlag vad gäller barnens bästa och personalens arbetsmiljö, specifikt i förhållande till 
så stora förskolor. Det är därför svårbedömt ifall förskolor av den här storleken borde byggas.  

Av ovan framlagda skäl avger vi detta särskilda yttrande. 

 

Förskolenämnden 2024-06-12  
 

Nina Jakku 

Ana Maria Stuparich 
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§ 120 Godkännande av investering av nybyggnation för vindskydd i 
Pildammsparken tillhörande Uteförskolan Stock och sten inom 
fastigheten Innerstaden 9:142 

FSKF-2024-6700 
 
Sammanfattning 
Uteförskolan Stock och sten är belägen i Pildammsparken och bedriver förskola genom 
uteavdelningar i vindskydd belägna inom fastigheten Innerstaden 9:142. 
Byggnation av tre nya vindskydd är pågående, men på grund av ökade kostnader i projektet 
behövs utökad investering.  
Total beräknad utgift för byggnation av samtliga vindskydd är 6 mkr, där 3,45 mkr sedan 
tidigare är godkända via tilläggsavtal. Detta innebär en ökad investering om 2,55 mkr. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden föreslås besluta att kostnaden ryms inom tilldelat kommunbidrag. 
 
2. Förskolenämnden godkänner i ärendet redovisad utökad investering till en beräknad 
utgift om 2,55 mkr och uppdrar åt Serviceförvaltningen, Stadsfastigheter att genomföra 
byggnationen. 
 
3. Förskolenämnden beslutar att följande yttrande framförs till servicenämnden genom 
detta ärende: 
 
Förskolenämnden vill poängtera att denna kostnadsökning, som är en konsekvens av 
Stadsfastigheters agerande och avsaknad av god planering gällande löpande 
kostnadsökningar, är problematisk utifrån förskolenämndens ekonomiska planering. 
 

Yrkanden 
Linda Obiedzinski (M) yrkar på ett tillägg av en tredje beslutspunkt som lyder enligt 
följande: 
 
"Förskolenämnden vill poängtera att denna kostnadsökning, som är en konsekvens av 
Stadsfastigheters agerande och avsaknad av god planering gällande löpande 
kostnadsökningar, är problematisk utifrån förskolenämndens ekonomiska planering." 
 
Ordföranden Zinaida Kajevic (S) yrkar bifall till Linda Obiedzinskis (M) yrkande. 
 

Beslutsgång 
Zinaida Kajevic (S) frågar om nämnden är redo att gå till beslut och om nämnden kan 
besluta om en beslutspunkt i taget, vilket nämnden svarar ja till. Ordföranden går således 
igenom en beslutspunkt i taget och finner att nämnden ställer sig bakom beslutspunkt 1 
och 2, vilket innebär bifall till förvaltningens förslag till beslut. Därefter finner ordföranden 
att nämnden ställer sig bakom Linda Obiedzinskis (M) yrkande, vilket innebär att ärendet 
får en tredje beslutspunkt. 
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Beslutet skickas till  
Serviceförvaltningen, Stadsfastigheter 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Godkännande av investering av 

nybyggnation för vindskydd i Pildammsparken tillhörande Uteförskolan Stock och 
sten inom fastigheten Innerstaden 9:142 

• Livkostnadsanalys och hyresberäkning Vindskydd Pildammsparken 
INNERSTADEN 9.142 

• PM Vindskydd i Pildammsparken 2024-06-03 
• Lokalisering Vindskydd Pildammsparken INNERSTADEN 9.142 
• Ritning Vindskydd Pildammsparken Häxans hus INNERSTADEN 9.142 
• Ritning Vindskydd Pildammsparken Stubben INNERSTADEN 9.142 
• Ritning Vindskydd Pildammsparken Vindskyddet INNERSTADEN 9.142 
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§ 121 Uppdrag från förskolenämnden gällande dialog mellan Malmö 
universitet och presidiet rörande förutsättningarna för en 
arbetsintegrerad förskollärarutbildning vid Malmö universitet 

FSKF-2024-7522 
 
Sammanfattning 
I samband med att Nämndsbudget 2024 antogs, gav förskolenämnden förvaltningen i 
uppdrag att bjuda in Malmö universitet till en dialog med presidiet om förutsättningarna för 
en arbetsintegrerad förskollärarutbildning vid Malmö universitet. 
 
Den 20 maj 2024 träffades förskolenämndens presidium och prefekten på fakulteten för 
lärande och samhälle, institutionen för barndom, utbildning och samhälle på Malmö 
universitet.  
 
Dialogen har dokumenterats i sammanfattande minnesanteckningar i ett separat 
dokument.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner redovisningen. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 240612 Uppdrag från förskolenämnden 

gällande dialog mellan Malmö universitet och presidiet rörande förutsättningar för 
en arbetsintegrerad förskollärarutbildning 

• Sammanfattande minnesanteckningar från dialog mellan presidiet och Malmö 
universitet gällande arbetsintegrerad förskolärarutbildning 2024-05-20 
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§ 122 Rapporter från kurser och konferenser 
 
Sammanfattning 
Nämnden har inget att rapportera. 
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§ 123 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2024-595 
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§ 124 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2024-330 
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§ 125 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2024-677 
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§ 126 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-15530 
 
 
 

37


	Protokoll
	Protokoll

	ÄRENDELISTA
	ÄRENDELISTA

	§109 - Val av justerare
	Beslut

	§110 - Information från förvaltningen 2024  - FSKF-2024-4786
	FSKF-2024-4786
	Sammanfattning
	Beslut
	Beslutsunderlag


	§111 - Information rörande uppföljning kring förvaltningens arbete och insatser för att motverka hedersrelaterat våld och förtryck i Malmös förskolor - FSKF-2024-3366
	FSKF-2024-3366
	Sammanfattning
	Beslut


	§112 - Genomlysning av orosanmälningar för 2023 - FSKF-2024-2190
	FSKF-2024-2190
	Sammanfattning
	Beslut
	Beslutsunderlag


	§113 - Budgetskrivelse 2025 - FSKF-2024-380
	FSKF-2024-380
	Sammanfattning
	Beslut

	Reservationer och särskilda yttranden
	Yrkanden
	Ajournering
	Yrkanden fortsättning
	Beslutsgång
	Beslutsunderlag


	RES-SD-FSKF-2024-380. 2024-06-12. Ärende 05. Budgetskrivelse 2025
	Reservation
	Budgetskrivelse 2025
	Ärende 5 - FSKF-2024-380
	Förskolenämnden 2024-06-12



	§114 - Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2024 - FSKF-2024-383
	FSKF-2024-383
	Sammanfattning
	Beslut

	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag


	SY-SD-FSKF-2024-383. 2024-06-12. Ärende 06. Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2024
	Särskilt yttrande
	Ärende 06 - FSKF-2024-383 Lägesbedömning - förutsättningar och tema 2024
	Förskolenämnden 2024-06-12
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